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ČESKO: Ti čučkaři musejí být fakt slušnej oddíl – vydat výroční zprávu za r. 2018 na konci roku 2019
… ta rychlost, ta operativnost, zkrátka solidní výkon hodný uznání.
Když se v minulých dnech začaly objevovat nekorektní a přiznejme si, ba přímo hanlivé, komentáře k
výroční zprávě naší BIS za rok 2018, říkal jsem si: ” … co ti proruští trollové, xenofobové, zaprodanci
a ztroskotanci, ta Putinova úderka, nepřátelé velké EU myšlenky a konspirátoři blbnou, proč na
konci roku 2019 připomínají nějakou zprávu za r. 2018..??” Málem jsem si říkal, že tentokrát v tom
budou naši čučkaři asi nevinně. Jenže omyl – ti umělci fakt vydali Výroční zprávu za r. 2018 dne
26.11.2019.Datum vydání je zdánlivě malichernost, ale asi bude přesně vystihovat skutečný stav
věcí. Jeden by si mohl říct, že možná do poslední únosné chvíle čekali zda se vítr neobrátí a zda
nepřijít raději s nekorektní, leč pravdivější verzí. Přece jenom – vydat zprávu za r. 2018 v r. 2020 už
by bylo fakt dost blbý, stejně tak, jako vydat ji pár dní (tedy v prosinci) před koncem r. 2019.Ta
zpráva má 25 stránek a zkrácená verze zní : za každou břízkou číhá zlej, proradnej Rus a zbytek
stromů obsadily Číňani. Rus má na zádech PC propojené s baťohy Číňanů obsahující síťové prvky a lá
Huawei – to aby mohli hacknout a narušit naše mírumilovné úmysly.

Že naši, aktuálně nespojenci, budou mít snahu zjistit co máme za lubem, bych bral jako normální a
nedivím se tomu. Co mě ovšem zaráží je, že dle naší rozvědné služby jsou asi jediní, kdo mají snahu u
nás vyzvídat a prosazovat svoje zájmy a plány. Při čtení mě jen tak bezděčně napadlo, zda už např.
Američané, prostřednictvím svých technologií, přestali odposlouchávat vrcholné představitele
Evropy. O tomto nebezpečí se zpráva nezmiňuje, takže asi fakt dali čestné pionýrské a potuplovali to
přísahou na holý pupek, že nikoho neodposlouchávají. Jenže – vzpomínáte na vraždu novináře
Kuciaka na Slovensku? Při té příležitost se šuškalo, že Amíci dodali detailní pohyb mobilů v onom
zapadlém koutu Slovenska. Že prý čirou náhodou nad tím místem prolétal jejich nevyzvídající satelit.
Nejednoho rusomilce by určitě mohla napadnout všetečná otázka – když mají k dispozici pohyb
mobilů neznámých lidí v místě, kde lišky dávají dobrou noc, co takhle pohyb mobilů vrcholných
představitelů státu? A to se nebavíme o odposleších. Ty zatím oficiálně praskly jen na Merkelovou a
spol.

Teda já nevím, milí čučkaři, možná by stálo za to si jen tak cvičně zkusit spustit instalaci
nejrozšířenějšího operačního systému ve státní správě, aktuálně Windows 10, a podrobně si všímat,
co všechno musíte při instalaci odsouhlasit. Možná dojdete ke stejnému závěru jako početná skupina
IT správců (které mám čest být členem), že se z operačního systému Windows stal sice graficky
velmi pěkně vyvedený, ale jen prostý terminál na sběr informací od uživatele. A vzhledem k zaměření
vaší služby by pak mohla být na místě otázka, co je cílem tak masivního sběru informací, kterému
Huawei svými příležitostmi nemůže pokukovat ani po kotníky.

Zde si dovolím malou odbočku. Konspirativní, prokremelské, xenofobní … zkrátka média, která mají
tak půlroční informační náskok před mainstreamem, přišly se zajímavým tvrzením. Tvrdí, že silové
složky Kremlu se v případě těch ukrutně nejtajnějších věcí dočasně vracejí ke klasickému psacímu
stroji a to z obavy před sledovacími možnostmi USA. Měl je k tomu vést rozbor výpadku el. sítě ve
Venezuele a Jižní Americe. Do té doby prý panovala shoda, že je dostačující nepoužívat OS Windows,
ale systém s otevřeným (a tedy zkontrolovatelným) kódem. Ovšem možná jste zaregistrovali jistě
konspirativní a směšnou zprávu, že Rus hodlá začít sázet výhradně na svoji elektroniku. A tady se
kruh logicky uzavírá a celé to dává logiku. Zkrátka v Kremlu údajně sílí podezření, že v základních /
řídících deskách vyráběných US firmami budou asi nějaká zadní vrátka pro nekalé aktivity a tedy
jako obrana nestačí jen používat systém s otevřeným kódem, který je vrstvou nad firmwarem dané
základní / řídící desky. K tomuto je má vést právě rozbor výpadků vzpomínaných el. sítí. Ono to totiž
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prý probíhalo tak, že z ničeho nic věci přestaly fungovat a nepomohly ani obnovy ze zálohy a
resetování hodnot. Údajně pomohly až výměny celých řídicích desek, protože na postižených byl
záhadným způsobem přepsán firmware, tedy prográmek na úrovní BIOSu, který řídí chování daného
kusu hardware.

Tož tak. Na celé věci bude dobrá zpráva asi ta, že pokud se Rus pustí do miniaturizace elektroniky,
tak současně se může dát do práce odvětví zajišťující výrobu přívěsných vozíků … to aby zdroje
energie ji byly schopné doprovázet a být nablízku. Tedy času máme nejspíše dost …

No a na závěr – datum zveřejnění výroční zprávy signalizuje, že BIS je na tom s rychlostí asi jako Rus
s miniaturizací. Možná je tedy namístě alespoň jedním zpravodajským okem kouknout na aktivity
euroobčanky Jourové – zda její činnost nelze hodnotit jako nepřátelskou, navíc ve spojení s cizí mocí,
když je spoluautorkou dokumentu, který má snahu autoritativně přepisovat dějinná fakta. Ono
přepsat fakta může být z krátkodobého pohledu výhodnější, ale z dlouhodobého hlediska je to
časovaná bomba s běžícím odpočtem. Komunisti by o tom mohli jistě sáhodlouze vyprávět …


